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قائم مقام وزیر ارتباطات:تعمیق روابط اقتصادی تهران و باکو حاصل فعالیت کمیسیون
مشترک دو کشور است

قائم مقام وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در امور بین الملل با یادآوری تعمیق روابط اقتصادی و تجاری تهران و باکو،

گفت: یازدهمین اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و جمهوری آذربایجان متفاوت از اجلاس های

پیشین بود .

آران نیوز:«مهدی محتشمی» که به همراه محمود واعظی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات و رییس ایرانی کمیسیون مشترک همکاری های افتصادی ایران و جمهوری آذربایجان در

در باکو حضور داشت ، به ایرنا گفت: دلیل تفاوت این است که علاوه بر این اجلاس در کنار آن همایش اقتصادی و تجاری با حضور بخش خصوصی دو کشور در باکو و نخجوان

برگزار شد.
محتشمی گفت که این ره آورد دو اجلاس قبلی بود که ما در سه سال اخیر وقتی روابط جدی با جمهوری آذربایجان در همکاری های اقتصادی آغاز شده بود، زیر ساخت های این

همکاری و تعریف مشترک از نوع روابط نداشتیم .
وی تصریح کرد: در اجلاس اخیر زیر ساخت ها و وظایفی که دولت بعنوان فراهم کننده راه، قرار بود فراهم کند برای بخش خصوصی آماده شد، بنابراین نشست های انجام شده

تفاوت اساسی با اجلاس پیشین داشت .
وی افزود: به همین دلیل ما روحیه تفاهم و همکاری را در این اجلاس از طرف آذری نسبت به سال های قبلی بهتر می بینیم و کار ها روانتر پیش می رود که بر مبنای آن در این

اجلاس هفت کار گروه را برگزار کردیم .
محتشمی به جزییات فعالیت این کار گروه ها اشاره کرد و گفت: کار گروه های یادشده حوزه های اساسی همکاری های ایران و جمهوری آذربایجان را از جمله نفت و انرژی ،

پتروشیمی ، برق و آب شامل می شود .
وی یادآورشد: با توجه به اینکه ایران و جمهوری آذربایجان هر دو کشورهای تولید و صادر کننده منابع هیدروکربن هستند، این حوزه ها اهمیت بسیار برای تهران و باکو دارد و

توافق های خوبی در این اجلاس در رابطه با این کار گروه حاصل شد.
محتشمی گفت که کار گروه دوم شامل حوزه حمل و نقل است و با توجه به این که ایران مرزهای آبی و زمینی با جمهوری آذربایجان دارد ، همکاری دو کشور در حوزهای حمل و

نقل زمینی ، دریایی ، هوایی و ریلی از اهمیت خاص برخوردار است .
وی افزود: با توجه به افزایش متقابل سفرهای گردشگری میان ایران و جمهوری آذربایجان ،دو کشور باید فعالیت های حمل و نقل در حوزه حمل مسافر و کالا را افزایش دهند .

قائم مقام وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: یکی از موضوع های بسیار مهم ما در کمیسیون مشترک اقتصادی، ساخت خط ریلی از طرف آستارا به سمت جمهوری

آذربایجان است که امسال این پروژه به بهره برداری خواهد رسید و اختصاص خط اعتبار برای اجرای پروژه ریلی آستارا  رشت نیز در دستور کار قرار دارد.
محتشمی ساخت خط ریلی آستارا  رشت را یک پروژه بسیار بزرگ در چارچوب تکمیل دالان حمل و نقل شمال  جنوب عنوان کرد و گفت: اجرای این پروژه نه تنها برای ایران و

جمهوری آذربایجان مهم و راهبردی است بلکه می تواند متصل کننده هند به شمال اروپا و در واقع یک مسیر خط 7 هزار کیلومتری را به هم متصل کند.
محتشمی همچنین به فعالیت کارگروه دیگر در قالب کمیسیون مشترک مربوط به حوزه های صنعت و تجارت ، همکاری های بانکی، اقتصادی و گمرک اشاره کرد و گفت: یکی از

مسائل اساسی ما بحث تعرفه هاست که از اهمیت ویژه برخوردار است.
وی تصریح کرد: ما با طرف آذری توافق کردیم که تعرفه مربوط به 60 قلم کالا را بتوان بصورت مشترک کاهش داد و تسهیلاتی برای صادرات محصولات تولیدی ایران به جمهوری

آذربایجان و چنانچه این کشور نیز کالاهای برای صادرات به ما داشته باشد از این تسهیلات بهرمند شود .
محتشمی موضوع بانکی را در روابط ایران و جمهوری آذربایجان بسیار مهم خواند و گفت: روابط بانکی اگر تسهیل و شرایط لازم برای تجار و بازرگانان فراهم شود ، می توان آن را

به سقف گردش تجاری را که پیشبینی شده، رساند .
وی یادآورشد: اکنون حجم گردش تجاری ایران و جمهوری آذربایجان 500 میلیون دلار است که انتظار می رود با اجرای توافق های صورت رگفته ، حجم مبادلات به 2 میلیارد دلار

افزایش یابد.
قائم مقام وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: در قالب نشست های کمیسیون مشترک مذاکرات بسیار خوبی مربوط به روابط بانکی دو کشور انجام گرفت و رییس جمهوری

آذربایجان نیز در دیدار محمود واعظی رییس ایرانی کمیسیون مشترک همکاری افتصادی دستورات موثری صادر کرد .
وی همچنین دیدار واعظی در این سفر به باکو با المان رستم اف رییس بانک مرکزی و شاهین مصطفی اف رییس آذری کمیسیون مشترک را بسیار مهم خواند و گفت: در این

نشست سازو کار ساماندهی حوزه بانکی و پولی مورد بررسی قرار گرفت.
محتشمی استفاده از پول ملی برای گردش تجاری که تسهیل کننده امر بانکی است ، ایجاد بانک کارگزاری، روابط مستقیم بین بانک های مرکزی دو کشور را از توافق های حاصل

شده در این مذاکرات عنوان کرد .
وی همچنین گفت که مقرر شد رییس بانک مرکزی جمهوری آذربایجان همراه با رییس اتاق نظارت بر بازار مالی این کشور برای ادامه مذاکرات دوطرف تا اسفند ماه امسال به

تهران سفر کنند.
محتشمی به فعالیت کارگره بخش کشاورزی در قالب توافق های صورت گرفته با طرف آذری اشاره کرد و گفت: در مذاکرات درباره کشت فرا سرزمینی بحث و تباد ل نظر شد.

وی به تجارب ارزنده کشورمان در زمینه کشت فرا سرزمینی در کشورهای دیگر اشاره کرد و ادامه داد: بکارگیری این تجارب در جمهوری آذربایجان که از منابع آبی مناسبی برخوردار

است، می تواند برای طرفین ثمربخش باشد.
محتشمی گنجاندن کمیته های فرعی مربوط به حوزه هایی نظیر بهداشت، درمان، گردشگری ، محیط زیست و ورزش و جوانان را در سند نهایی یازدهمین کمیسیون

مشترک همکاری های اقتصادی ایران و جمهوری آذربایجان از نتایج سفر هیات ایرانی به باکو برشمرد.
یازدهمین اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و جمهوری آذربایجان 7تا 9 دی ماه در باکو و نخجوان برگزار شد.
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